
 

Vragen vergaderstukken gemeenteraad of raadscommissie Ridderkerk 

Algemene informatie 

 Onderwerp/omschrijving vergaderstuk: Afvalstoffenverordening Ridderkerk 2020 

 Vergaderdatum: 4 juni 2020 

 Steller en fractie: Jeroen Rijsdijk, Arianne Ripmeester, Jilles Soffree (PvdA Ridderkerk) 

 Portefeuillehouder: Marten Japenga 

 Datum indiening vraag bij griffie: 30-04-2020 

 Datum ontvangst beantwoording college bij griffie: 22 mei 2020 

Vragen en antwoorden 

Vraag 1a 

In het voorstel geeft u onder ‘Kantekeningen’ aan dat er vanuit de branches voor ongeadresseerd 

drukwerk procedures worden gevoerd tegen invoering van de ja-ja sticker. Wat is de actuele stand 

van zaken met betrekking tot deze procedures?  

Antwoord 1a 

Er zijn inmiddels meerdere uitspraken m.b.t. deze procedures geweest. De volgende zijn van 

toepassing op onze gemeente: 

- De gemeente Amsterdam heeft de Ja/Ja-sticker op 1 januari 2018 ingevoerd. In september 

2019 heeft het gerechtshof van Amsterdam geoordeeld dat de sticker juridisch toelaatbaar 

is. De organisatie van grafische bedrijven KVGO en de verspreiderskoepel MailDB is in 

cassatie gegaan tegen deze uitspraak van het gerechtshof in Amsterdam. Op dit moment is 

nog geen uitspraak gedaan.  

In het geval dat de Hoge Raad tot het oordeel komt dat de invoering van het opt-in systeem in 

strijd is met de wet, kan elke gemeente die het systeem al heeft ingevoerd aansprakelijk gesteld 

worden voor de daardoor geleden schade. MailDB en KVGO zullen dan wel moeten aantonen dat 

zij schade hebben geleden door de invoering van het opt-in systeem, dat die schade een 

rechtstreeks gevolg is van de invoering van het systeem, en hoe hoog deze schade is. Bovendien 

hebben MailDB en KVGO een schadebeperkende plicht. Zij moeten maatregelen nemen om de 

(hoogte van de) schade te beperken. Dit vinden we een acceptabel risico en zeker geen reden om 

niet tot invoering van het opt-in systeem over te gaan. 



- Gemeente Rotterdam had 1 april 2020 bedacht als invoeringsdatum van de Ja/Ja-sticker, 

maar volgens de folderbedrijven is dat te snel. Zij willen een langere overgangsperiode om 

maatregelen te nemen. Bij de voorzieningenrechter hebben zij gelijk gekregen. De 

gemeente heeft de invoering van de Ja/Ja-sticker moeten uitstellen tot de zomer van 2021. 

De gemeente dient een overgangstermijn van 20 maanden in acht te nemen vanaf 12 

december 2019, toen de gemeenteraad besloot om de Ja/Ja-sticker in te voeren. De 

rechter oordeelt dat de door eisers gevorderde overgangstermijn van 20 maanden door de 

gemeente Rotterdam in acht genomen dient te worden. 

Het heeft ook voor onze gemeente de voorkeur om een overgangstermijn van 20 maanden te 

hanteren (na vaststelling van de Afvalstoffenverordening Ridderkerk 2020). De verwachting is dat 

de Hoge Raad binnen 16 maanden uitspraak zal doen. In die cassatie komt de principiële vraag 

aan bod of het invoeren van de Ja/Ja-sticker toegestaan is. Wij achten de kans klein dat de 

uitspraak van het gerechtshof in Amsterdam wordt teruggedraaid. Toch bestaat er een risico dat 

de investeringen in het opt-in systeem voor niets gedaan worden als de Hoge Raad oordeelt dat 

het invoeren van een opt-in systeem niet toegestaan is. 

Vraag 1b 

Kunnen de uitkomsten van die procedures ertoe leiden dat u ervoor kiest om de ja-ja sticker niet in 

te voeren in Ridderkerk of heeft u de keuze voor invoering al gemaakt? Zo ja, wanneer wordt de 

ja-ja sticker ingevoerd in Ridderkerk?  

Antwoord 1b 

De gemeenteraad heeft op 21 maart 2019 het ‘Beleidsplan afval en grondstoffen 2019-2023’ 

vastgesteld. In dit plan wordt de invoering van de Ja/Ja-sticker genoemd. Met de vaststelling van 

het afvalbeleidsplan is ook de keuze voor invoering gemaakt. De Ja/Ja-sticker zal worden 

ingevoerd zodra rechtens toegestaan. 

Vraag 2 

Wat houdt de tweede wijziging van het landelijke afvalbeheerplan (LAP3) in en wat betekent deze 

wijziging voor het Ridderkerkse afvalbeleid en deze verordening? Graag in uw antwoord ook 

aangeven of deze wijziging ertoe zal leiden dat de tarieven voor de afvalstoffenheffing, die dit al 

fors zijn verhoogd, mogelijk verder omhooggaan. 

Antwoord 2 

De verordening wordt gemaakt op het basis van het geldende beleid. Op dit moment zijn de 

wijzingen van het LAP3 nog niet definitief. De zienswijzeprocedure voor deze tweede wijziging 

loopt tot en met 18 mei 2020 en het aangepaste beleidskader zal pas ingaan vanaf 1 januari 2021, 

nadat eventuele zienswijzen zijn meegenomen. Effecten van het gewijzigde beleid op het 



Ridderkerkse afvalbeleid en de verordening zullen we uitzoeken. Na vaststelling van het 

gewijzigde beleid zullen we hierop terugkomen.  

Het is onduidelijk of dit ervoor zal leiden dat de afvalstoffenheffing omhoog gaat. Dit kan pas 

onderzocht worden als het LAP3 is vastgesteld. 
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